
 

 

 

 
 

 

  
 

 
 

 
 

 

Gemeente Hengelo 

   
Lokaal Hengelo 
T.a.v. de heer G. Dedecker 

Postbus 18   
7550AA Hengelo  

 

 Postbus 18 
7550 AA  Hengelo  

  
  

  

  

   

   

   

   

   

Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

Beantwoording raadsvragen 
Lokaal Hengelo met betrekking tot 

warmtenet 

3578803  15 mei 2023 

Geachte heer G. Dedecker , 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 

In uw brief van 3 april 2023 verwijst u naar een artikel in de Tubantia over het ROC, Metropool en 
andere organisaties in relatie tot de kosten, tarifering en de betaalbaarheid van het warmtenet. U 

stelt daarbij een aantal vragen waar wij achtereenvolgens antwoord op geven. Wegens de 
benodigde afstemming met betrokken partijen en afdelingen heeft beantwoording meer tijd in 

beslag genomen.  
 

Vraag 1: Hoe kijkt het College aan tegen de verdrievoudiging van de kosten van gebruik 
warmtenet terwijl tegelijkertijd een warmtenet de voorkeur geniet van alternatieve warmtebronnen 

van dit College? 
 

In de afgelopen periode is onder zeer uitzonderlijke omstandigheden (energieschaarste als gevolg 
van de oorlog in Oekraïne) de gasprijs zeer fors gestegen. Hierdoor werden gebruikers van aardgas 

met een prijsstijging geconfronteerd die ze moesten accepteren. Aardgasgebruikers waren 
afhankelijk van de contracttermijn van aardgaslevering wanneer en in welke mate ze met deze 

prijsstijging geconfronteerd werden. Warmtegebruikers kregen hier niet direct mee te maken, 
omdat de tarieven ieder jaar aan het begin van het jaar worden vastgesteld. In 2022 waren de 

tarieven dus al bepaald voordat de oorlog uitbrak met enorme prijsstijgingen voor energie. In een 
tijd van stijgende aardgasprijzen is dit een voordeel voor de warmtegebruikers. Echter, bij daling 

van de aardgasprijzen is dit te zien als een nadeel voor de warmtegebruiker. De prijsstijgingen 
voor warmte zijn pas in januari 2023 ingegaan. Vanaf dat moment geldt een prijsplafond voor 

particuliere gebruikers dat de Rijksoverheid heeft ingesteld vanwege de uitzonderlijke situatie van 
de forse prijsstijgingen. Voor zakelijke klanten worden de prijzen geïndexeerd en zullen de tarieven 

hoger uitvallen dan in het jaar daarvoor, omdat de index deels gekoppeld is aan de aardgasprijzen.  
 

Vraag 2: Is het warmtenet “betaalbaar” te noemen ? zie ook de quote “ De kosten van het 
warmtenet stijgen explosief. Het gaat om miljoenen”. Zo ja, graag toelichting. 

 
Ja, het warmtenet is ten opzichte van de aardgasprijzen betaalbaar te noemen. Ondanks de 

koppeling van de warmteprijs aan de aardgasprijs (wettelijke Niet Meer Dan Anders-bepaling) zien 
wij de afgelopen jaren dat de warmtetarieven onder het door de ACM vastgesteld maximum tarief 

liggen. Toen in december 2022 de warmtetarieven voor 2023 bepaald werden, is berekend dat het 
tarief van Warmtebedrijf Hengelo (zonder de plafondprijs) zelfs 22% lager zou uitvallen dan 

wanneer je aardgas van een van de drie grootste energiebedrijven zou afnemen. Vanwege de 
gestegen energieprijzen roeren warmtegebruikers zich ook.  

 
Vraag 3: Hoe kijkt het College aan tegen het ROC, Metropool en HTSP-Thales die als alternatief nu 

overgaan op de installatie van warmtepompen en zonnepanelen? 
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Zowel ROC, Metropool als HTSP-Thales hebben hun contracten niet opgezegd. Het ROC heeft een 
warmtepomp met zonnepanelen geplaatst voor de zomerperiode. Voor de wintermaanden zijn zij 

nog steeds aangewezen op de hoog temperatuur warmtelevering van het warmtenet. Verder is 
voor een positieve exploitatie van een warmtenet over lange termijn een solide klantenbestand 

gewenst. Het college vindt het jammer dat het ROC deze keuze maakt, omdat hier al een 
langjarige relatie aan ten grondslag ligt.  

 
Vraag 4: Graag een reactie van het College op de uitspraak : “Het is geen verplichting om het 

tarief voor Warmtenet maximaal op te trekken”. Hierbij additioneel de vraag of de gemeente hier 
een dempende rol kan spelen? 

 
Het klopt dat een warmteleverancier kan kiezen om verder onder het door de Autoriteit Consument 

en Markt (ACM) vastgestelde maximum tarief te gaan zitten. De tarieven van het Warmtebedrijf 
Hengelo liggen de afgelopen jaren al onder het maximum tarief dat de ACM stelt. De gemeente 

Hengelo bespreekt de warmtetarieven jaarlijks met het Warmtebedrijf Hengelo, alleen heeft de 
gemeente hier als klein aandeelhouder geen zeggenschap over.  

 
Vraag 5: Hoe verklaart het College “Het tarief voor een regionaal warmtenet voor de school (ROC) 

in Enschede is lager dan in Hengelo”? 
 

Het betreft verschillende (zakelijke) contracten getekend tussen verschillende partijen op 
verschillende momenten voor verschillende warmtenetten. De tarieven die Ennatuurlijk (in 

Enschede) en het warmtebedrijf (in Hengelo) hanteert zijn contractueel vastgelegd en worden 
jaarlijks geïndexeerd. Het college heeft hier verder geen rol en zeggenschap in.  

 
Vraag 6: “Wat onzeker is wat de prijzen de komende jaren gaan doen”. Hoe kan het College enige 

toekomstzekerheid bieden als “regisseur energie” en promotor van het warmtenet aan 
gebruikers? 

 
Het college kan de toestand in de wereld niet voorspellen evenals de effecten op de energiemarkt. 

Aangezien de warmtetarieven deels afhankelijk zijn van de energiemarkt kan het college geen  
toekomstzekerheid bieden over de warmteprijs als gevolg van de instabiele wereldpolitiek. Als de 

energiemarkt stabiliseert en energieprijzen terugkeren naar normale waarden, zal dat uiteindelijk 
ook effect hebben op de markt en voorspelbaarheid van tarieven. Wel zijn wij met Twence in 

overleg hoe zij kunnen bijdragen aan een stabiel langjarig warmtetarief voor gebruikers die worden 
aangesloten op het regionale warmtenet.  

 
Vraag 7: Hoe verklaart het College dat aan het HTSP-Thales park bij gerenoveerde gebouwen met 

warmtepompen zal worden gewerkt en niet aangesloten worden op het warmtenet? 
 

HTSP- Thales heeft een uitzonderlijk contract, waarbij de levering van warmte niet gegarandeerd 
is. Hun tarief is hierop gebaseerd. Daarnaast is het aan bedrijven zelf welke energetische keuzes zij 

maken in de bedrijfsvoering en gebouwen van bedrijven. 
 

Vraag 8: Hoe kijkt het College aan tegen een mogelijke hulpvraag van de Metropool als eigenaar 
van de gebouwen bij het overschrijden van de kritische kostengrens? 

 
Dit is niet aan de orde aangezien we op dit moment geen hulpvraag van Metropool hebben gehad 

en er ook geen signalen zijn dat dit speelt. Als eigenaar van het gebouw hebben we slechts ten 
dele invloed op de energierekening. Zo hebben we bijvoorbeeld geen invloed op het gebruik van 

het gebouw en het gedrag van de gebruikers. Wel hebben wij invloed op de energetische kwaliteit 
van het gebouw. Metropool heeft reeds een energielabel A waarmee het voldoet aan een hoge 

isolatiestandaard.  
 

Vraag 9: Hoe kijkt het College tegen de uitspraak van Ennatuurlijk die zich niet herkent in het 
beeld geschetst door de gebruikers? 
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Wij hebben van Ennatuurlijk begrepen dat er goed contact is met hun klanten waaronder het ROC. 

In zoverre ons bekend komt Ennatuurlijk de gemaakte contractafspraken na. Zoals eerder 
aangegeven heeft het ROC keuzevrijheid wat betreft hun energievraagstuk. Zie ook het antwoord 

op vraag 3. 
 

Vraag 10: Naar aanleiding van bovenstaande vragen , is het College nog altijd van mening dat 
deze gebruikers het warmtenet haalbaar en betaalbaar vinden? Zo ja, graag toelichting. 

 
Ja, wij zijn van mening dat het warmtenet nog steeds haalbaar en betaalbaar is. De technische 

haalbaarheid ligt in het feit dat deze bedrijven en instellingen aangesloten zijn en er warmte wordt 
geleverd aan hen. Eén van de belangrijkste randvoorwaarden van gemeenten bij de transitie naar 

aardgasvrij is het borgen van de betaalbaarheid van de duurzame energievoorziening voor de 
eindgebruiker. Met de aankondiging van het Rijk dat de aardgasprijs in de toekomst hoger wordt 

belast, zal het uiteindelijke verschil tussen het warmte- en aardgastarief steeds groter worden. 
Hierdoor zal het aantrekkelijker worden om op het warmtenet aangesloten te zijn. 

 
 

Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en wethouders van Hengelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 
De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 

 
 


